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 WRZ.0012.6.3.2025 

Protokół nr 9/25 

z posiedzenia Komisji Oświaty, Kultury i Sportu  

Rady Powiatu Wodzisławskiego w dniu 23 kwietnia 2025 roku 

W dniu 23 kwietnia 2025 roku o godz. 15.30 w Starostwie Powiatowym w 

Wodzisławiu Śląskim, przy ul. Bogumińskiej 2 odbyło się posiedzenie Komisji 

Oświaty, Kultury i Sportu Rady Powiatu Wodzisławskiego. 

Przewodnicząca Komisji Pani Stefania Rodak poprosiła o uczczenie minutą ciszy 

pamięci zmarłego papieża Franciszka.  

Proponowany porządek obrad: 

1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Przedstawienie informacji na temat działalności Młodego Miasta. 

4. Przedstawienie informacji na temat funkcjonowania oraz planów Powiatowego 

Młodzieżowego Ośrodka Sportu przy Zespole Szkół Technicznych w 

Wodzisławiu Śląskim. 

5. Sprawy bieżące. 

6. Wolne głosy i wnioski. 

7. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia Komisji. 

8. Zakończenie posiedzenia Komisji. 

Ad. 1 

Przewodnicząca Komisji Pani Stefania Rodak otworzyła obrady posiedzenia 

Komisji i na podstawie listy obecności stwierdziła wymagane quorum. 

W posiedzeniu udział wzięli następujący członkowie Komisji: 

1. Stefania Rodak – Przewodnicząca Komisji, 

2. Jolanta Górecka – Wiceprzewodnicząca Komisji, 

3. Mateusz Jamioła, 

4. Andrzej Kania, 

5. Wojciech Koźlik, 

6. Danuta Maćkowska. 

Nieobecni byli: Barbara Magiera oraz Janusz Ballarin.   

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

Ponadto w posiedzeniu uczestniczyli: 

1. Pełnomocnik Prezydenta Miasta ds. Młodzieży Pani Dagna Rosner-Kornafel, 

2. Wicestarosta Pani Barbara Chrobok, 

3. Naczelnik Wydziału Oświaty Pani Katarzyna Zöllner – Solowska, 
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4. Dyrektor Zespołu Szkół Technicznych w Wodzisławiu Śląskim Pan Czesław 

Pieczka, 

5. Kierownik Powiatowego Młodzieżowego Ośrodka Sportu Pan Mariusz Blazy. 

Ad. 2 

Komisja w głosowaniu jednogłośnie przyjęła proponowany porządek obrad, przy 

6 głosach za, bez głosów wstrzymujących się, bez głosów przeciwnych i 

Przewodnicząca Komisji Pani Stefania Rodak przystąpiła do jego realizacji.  

Ad. 3 

Pełnomocnik Prezydenta Miasta ds. Młodzieży Pani Dagna Rosner-Kornafel 

przedstawiła informację na temat działalności Młodego Miasta. Prezentacja 

multimedialna stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

Pełnomocnik Prezydenta Miasta ds. Młodzieży Pani Dagna Rosner-Kornafel 

poinformowała, że Młode Miasto to inicjatywa, która zrodziła się z potrzeby 

stworzenia przestrzeni autentycznie odpowiadającej na potrzeby młodych 

mieszkańców Wodzisławia Śląskiego i okolic. Przestrzeni, w której młodzież może 

być nie tylko odbiorcą, ale przede wszystkim twórcą i współdecydentem. Idea 

powstania Młodego Miasta narodziła się podczas panelu dyskusyjnego Prezydenta 

Miasta z młodzieżą i to właśnie ta forma dialogu dała impuls do utworzenia 

unikatowego miejsca w mieście. Jest to przestrzeń wykorzystywana nie tylko na 

wydarzenia, ale też indywidualnie przez każdą z osób. Młode Miasto to element 

Biura Aktywności Społecznej, którego jest kierownikiem. Realizuje szerokie 

spektrum zadań wspierających młodzież, od udostępniania przestrzeni i sprzętów 

przez organizację warsztatów i wydarzeń, aż po wspieranie samorządności 

młodzieżowej i współpracy z organizacjami pozarządowymi. Celem Młodego 

Miasta jest nie tylko rozwój osobisty i kompetencyjny młodych osób, ale również 

wzmacnianie ich poczucia sprawczości, zgodnie z priorytetami polityki 

młodzieżowej Unii Europejskiej. Zaznaczyła, że Młode Miasto działa tak naprawdę 

od roku. Wiele młodych osób jest zaangażowanych w te działania. 

Poinformowała, że w zeszłym roku w Młodym Mieście zorganizowano powtórkę do 

matury. W tym roku również planuje się zorganizować to wydarzenie z uwagi na 

fakt dużej frekwencji w zeszłym roku. W tym roku wydarzenie to odbędzie się w 

Pałacu Dietrichsteinów. Powtórka do matury jest planowana na najbliższy 

poniedziałek i już zapisało się na nią 55 osób. Dodała, że jest to wydarzenie, 

które łączy intensywną naukę z integracją społeczną. Profesjonalne 

przygotowanie do egzaminu połączone z przestrzenią do wzajemnego wsparcia 

pokazuje jak edukacja może być okazją do budowania wspólnoty. Wspomniała 

również o pobycie młodzieży na wymianie międzynarodowej w Gladbeck. 

Stwierdziła, że to jest przykład aktywności budującej europejską tożsamość 

młodych ludzi oraz umożliwiający im realny udział w dyskusji o przyszłości 

„naszej” wspólnoty. Pobyt w Gladbeck był czasem integracji, nauki oraz poznania 

ważniejszych zabytków Miasta. Następnie powiedziała, że przestrzeń Młodego 
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Miasta jest dostosowywana przez młodych ludzi do warsztatów, jakie tam się 

odbywają. Wszystko jest mobilne, są wygodne pufy, stoły, krzesła, więc całą 

przestrzeń młodzież może sobie dostosowywać pod wydarzenia. Wspomniała 

również o warsztatach samorozwoju i samoakceptacji. Wyjaśniła, że są to zajęcia 

rozwijające kompetencje emocjonalne i społeczne. Dzięki nim młodzież uczy się 

radzenia sobie ze stresem, budowania relacji oraz pracy w zespole. Zauważyła, 

że kompetencje te są fundamentem rozwoju osobistego i zawodowego. 

Poinformowała, że w Młodym Mieście z inicjatywy młodych ludzi, organizowane 

są również warsztaty techniczno-kreatywne. Niejednokrotnie zdarza się, że jakaś 

młoda osoba lub grupa osób przychodzi do niej i pyta, czy można by zrealizować 

na przykład warsztaty z projektowania gier planszowych, które się spotkały 

z bardzo pozytywnym odbiorem. Powstały bardzo kreatywne prace. Niektóre 

z nich zostały już wysłane do wydawnictwa, więc mogą się niedługo pojawić na 

rynku. Wspomniała także o warsztatach fotograficznych, które cieszyły się dużym 

zainteresowaniem. Dodała, że warsztaty odbyły się w kilku odsłonach. Nie 

skończyło się na jedynej edycji. Wspomniała również o spotkaniach z grami 

planszowymi. Zauważyła, że gry planszowe rozwijają bardzo wiele umiejętności 

miękkich, w związku z tym w Młodym Mieście młodzież uczy się również poprzez 

gry planszowe. Dodała, że niejednokrotnie są to spotkania całonocne. 

Poinformowała, że w Mieście bardzo prężnie działa stowarzyszenie 

planszówkowe. Wspomniała również o Festiwalu Fantastyki Konstancja. który 

realizowano dzięki finansowaniu z Narodowego Centrum Kultury (program Bardzo 

Młoda Kultura). Na to wydarzenie otrzymano 15 000 zł. Koordynatorem w 

województwie śląskim był Instytut im. Wojciecha Korfantego z Katowic. 

Poinformowała, że projekt Bardzo Młoda Kultura skupia się przede wszystkim na 

aktywizacji młodzieży w obszarze kultury. Wspólnie zorganizowano wodzisławski 

Festiwal Fantastyki Konstancja, na który przybyło mnóstwo osób nawet spoza 

województwa. Zorganizowano plener malarski, konkurs cosplay, wioskę fantasy, 

warsztaty tworzenia różdżek i mioteł. Wspomniała również o wypożyczalni gier, 

w którą bardzo chętnie włączyły się wydawnictwa ogólnopolskie. Ponadto 

poinformowała o warsztatach z zakresu partycypacji społecznej prowadzonych 

przez Instytut Inicjatyw Lokalnych im. prof. Waleriana Pańki z Katowic, z którym 

Młode Miasto bardzo prężnie współpracuje. Dodała, że warsztaty te pozwoliły 

młodzieży zdobyć wiedzę na temat aktywności obywatelskiej, budowania marki 

osobistej, czy tworzenia projektów społecznych. Kolejną imprezą skierowaną dla 

młodzieży był Turniej Debat Oksfordzkich - wydarzenie, które promuje kulturę 

dialogu, logicznego myślenia i szacunku wobec odmiennych poglądów. 

Zauważyła, że było to także doskonałą lekcją wystąpień publicznych i pracy 

zespołowej. Poinformowała, że odbędą się również warsztaty dla uczniów 

starszych klas szkół podstawowych dotyczące debat oksfordzkich. Przekazała, że 

Młode Miasto współpracuje z Młodzieżowym Sejmikiem Województwa Śląskiego. 

Następnie poinformowała, że aktualnie realizowany jest projekt „Pokolenia nitką 

połączone”. Wyjaśniła, że jest to projekt międzypokoleniowy, przy którym 
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wspólne projektowanie ubrań przez młodzież i seniorów to nie tylko rozwój 

kreatywności, ale także niezwykle cenne doświadczenie budowania mostów 

pomiędzy pokoleniami. Poinformowała, że działalność Młodego Miasta jest 

zgodna z celami Unii Europejskiej, jeśli chodzi o politykę młodzieżową i jej cele. 

Dodała, że Młode Miasto tworzy warunki, w których młodzież nie tylko rozwija 

swoje umiejętności, ale też uczy się odpowiedzialności, współpracy i 

zaangażowania. Każde wydarzenie, jak każda inicjatywa to krok w stronę 

społeczeństwa obywatelskiego, w którym młodzi ludzie są nie tylko odbiorcami 

decyzji, ale też ich współtwórcami. Młode Miasto to nie tylko fizyczna przestrzeń, 

to społeczność młodych ludzi, którzy mają marzenia, ambicje i realny wpływ na 

swoje otoczenie, dzięki zaangażowaniu Miasta, organizacji partnerskich oraz 

młodzieży. Stwierdziła, że udało się stworzyć ekosystem, w którym rozwój, 

kreatywność i współdziałanie idą w parze. 

Radna Pani Danuta Maćkowska zapytała kto finansuje tę „świetlicę młodzieżową”. 

Pełnomocnik Prezydenta Miasta ds. Młodzieży Pani Dagna Rosner-Kornafel 

odpowiedziała, że nie określałaby tego mianem świetlicy, gdyż jest to przestrzeń, 

w której młodzież może decydować. 

Radna Pani Danuta Maćkowska zapytała kto opiekuje się młodzieżą w Młodym 

Mieście.  

Pełnomocnik Prezydenta Miasta ds. Młodzieży Pani Dagna Rosner-Kornafel 

odpowiedziała, że ona osobiście. 

Radna Pani Danuta Maćkowska zapytała, czy Pełnomocnik Prezydenta Miasta ds. 

Młodzieży Pani Dagna Rosner-Kornafel jest na wszystkich zajęciach.  

Pełnomocnik Prezydenta Miasta ds. Młodzieży Pani Dagna Rosner-Kornafel 

odpowiedziała, że tak i ma wszystkie zgody rodziców.   

Radna Pani Danuta Maćkowska powiedziała, że pracuje w oświacie, w związku 

z tym dla niej najważniejsze jest bezpieczeństwo. Zapytała kto prowadzi zajęcia. 

Pełnomocnik Prezydenta Miasta ds. Młodzieży Pani Dagna Rosner-Kornafel 

odpowiedziała, że są wykwalifikowani terapeuci. Jako przykład podała terapeutkę 

treningu umiejętności społecznych. 

Radna Pani Danuta Maćkowska zauważyła, że bałaby się organizować zajęcia np. 

z psychologii nie mając takich kompetencji.  

Pełnomocnik Prezydenta Miasta ds. Młodzieży Pani Dagna Rosner-Kornafel 

odpowiedziała, że ona sprawuje pieczę nad Młodym Miastem, natomiast 

wszystkie zajęcia prowadzą osoby kompetentne. 
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Radna Pani Danuta Maćkowska powiedziała, że rozumie, iż są to m.in. 

psycholodzy i pedagodzy. Następnie zapytała, czy ktoś ich finansuje. 

Pełnomocnik Prezydenta Miasta ds. Młodzieży Pani Dagna Rosner-Kornafel 

poinformowała, że Młode Miasto działa pod Biurem Aktywności Społecznej i tam 

finanse w pewnym stopniu są zabezpieczone. Dodała, że wiadomo, iż sytuacja 

finansowa miasta w tym momencie nie jest najłatwiejsza, więc to nie są jakieś 

ogromne pieniądze, natomiast pozyskano środki z Narodowego Centrum Kultury, 

a mnóstwo inicjatyw udaje się zrobić bezkosztowo.  

Radna Pani Danuta Maćkowska powiedziała, że bardzo podoba jej się współpraca 

międzypokoleniowa. Natomiast jeśli chodzi o maturę, przygotowania do niej 

trwają długo, w domu a nie w świetlicy. Ponadto w każdej szkole 

ponadpodstawowej pracuje wykwalifikowana kadra, która od miesięcy 

przygotowuje do matury. Jest również wiele programów i projektów. Dodała, że 

Powiat stwarza warunki dla młodzieży. Stwierdziła, że grupa osób widoczna na 

zdjęciu w przedstawionej prezentacji brała udział tylko w powtórce do matury. 

Pełnomocnik Prezydenta Miasta ds. Młodzieży Pani Dagna Rosner-Kornafel 

powiedziała, że to jest szybka powtórka najważniejszych tematów, również 

prowadzona przez wykwalifikowanych nauczycieli. Dodała, że oprócz tego, że 

młodzież solidnie powtarza materiał, ma również możliwość zintegrowania się. 

Radny Pan Wojciech Koźlik zapytał ilu członków zrzesza Młode Miasto. 

Pełnomocnik Prezydenta Miasta ds. Młodzieży Pani Dagna Rosner-Kornafel 

odpowiedziała, że to nie jest instytucja. Zauważyła, że młodzież na 

zinstytucjonalizowany system, z formalnościami reaguje z dystansem. Dodała, że 

jest kilka osób, które prężnie działają, są na każdych warsztatach, udostępniają 

posty z Młodego Miasta, ale są również osoby, które po prostu przychodzą na 

warsztaty, które są zgodne z ich zainteresowaniami. Wspomniała o warsztatach 

z fotografii, w których uczestniczyła kilkunastoosobowa grupa, a także o treningu 

umiejętności społecznych. Dodała, że ze względu na to, iż trening umiejętności 

społecznych jest dosyć specyficzny, grupy w nim uczestniczące są mniejsze. 

Poinformowała, że liczba osób w tej kwestii jest płynna. 

Radny Pan Wojciech Koźlik zauważył, że Pełnomocnik Prezydenta Miasta ds. 

Młodzieży Pani Dagna Rosner-Kornafel powiedziała, że ma wszystkie zgody 

rodziców, dlatego chciałby dowiedzieć się, chociażby w przybliżeniu o liczbę osób 

stale uczęszczających. 

Pełnomocnik Prezydenta Miasta ds. Młodzieży Pani Dagna Rosner-Kornafel 

odpowiedziała, że od 12 do 15 osób. 
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Radny Pan Wojciech Koźlik zapytał o przedział wiekowy osób, które najczęściej 

uczestniczą we wspomnianych warsztatach, czy zajęciach. 

Pełnomocnik Prezydenta Miasta ds. Młodzieży Pani Dagna Rosner-Kornafel 

powiedziała, że np. jutro odbędą się warsztaty z debat oksfordzkich dla szkół 

podstawowych, na które zapisało się 60 osób. 

Rady Pan Wojciech Koźlik zapytał, czy to są stricte uczniowie szkół 

podstawowych. 

Pełnomocnik Prezydenta Miasta ds. Młodzieży Pani Dagna Rosner-Kornafel 

odpowiedziała, że są to uczniowie siódmych i ósmych klas szkoły podstawowej. 

Natomiast jeśli chodzi o powtórkę do matury, obecnie jest zapisanych 55 osób. 

Dodała, że te liczby ulegają zmianie w zależności od tego co się dzieje. Następnie 

poinformowała, że powierzchnia Młodego Miasta nie pomieści zbyt dużej liczby 

osób, dlatego w momencie kiedy na jakieś wydarzenie zapisuje się większa liczba 

uczestników, wówczas kontaktuje się z pałacem Dietrichsteinów z pytaniem, czy 

mogłaby zorganizować u nich jakieś warsztaty. Następnie poruszyła kwestię zgód 

rodziców i wyjaśniła, że indywidualnie kontaktuje się z taką osobą i prosi 

o przyniesienie na zajęcia zgody rodziców, którą wcześniej przesłała. Podkreśliła, 

że bezpieczeństwo, chociażby kwestie wizerunku, to są kwestie bardzo drażliwe. 

Stwierdziła, że młodzież ma czuć się w tym miejscu komfortowo. Dodała, że 

cieszy ją fakt, iż młodzież widzi że ma przestrzeń, w której faktycznie może coś 

zdziałać i spędzić czas i nawet jeśli jest to jedna osoba, ona zawsze dla niej jest. 

Radny Pan Wojciech Koźlik zauważył, że Pełnomocnik Prezydenta Miasta ds. 

Młodzieży Pani Dagna Rosner-Kornafel wspomniała o działaniu stowarzyszenia 

gier planszowych i o tym, że jakieś gry planszowe będą wydawane. W związku 

z powyższym zapytał, co z pieniędzmi, które za to będą się należeć.  

Pełnomocnik Prezydenta Miasta ds. Młodzieży Pani Dagna Rosner-Kornafel 

odpowiedziała, że to nie odbywa się przez nią. Wyjaśniła, że stowarzyszenie 

poprowadziło młodych ludzi w procesie tworzenia gier.  

Radny Pan Wojciech Koźlik zapytał, czy Młode Miasto ma do czynienia 

z finansami.  

Pełnomocnik Prezydenta Miasta ds. Młodzieży Pani Dagna Rosner-Kornafel 

odpowiedziała, że absolutnie nie. Stowarzyszenie poprowadziło młodzież przez 

ten proces. Młodzi ludzie byli zainteresowani tym jak powstają gry, mieli do 

dyspozycji osoby doświadczone w tym temacie, natomiast jeżeli chodzi o kontakt 

tych osób z wydawnictwami, to już jest po ich stronie. Młode Miasto w to nie 

ingeruje.  
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Radny Pan Andrzej Kania zapytał, czy na zajęcia w Młodym Mieście młodzież 

„skrzykuje się” się przez Internet, czy to są zajęcia w określonych godzinach.  

Pełnomocnik Prezydenta Miasta ds. Młodzieży Pani Dagna Rosner-Kornafel 

odpowiedziała, że to zależy. Młode Miasto ma swoje konkretne godziny otwarcia, 

natomiast młodzież niejednokrotnie zwraca się do niej z prośbą zorganizowania 

np. w sobotę spotkania w celu przygotowania się do jakiejś olimpiady, więc 

wówczas też ta przestrzeń jest wtedy dla nich. Następnie poinformowała, że są 

zajęcia, które odbywają się co tydzień, np. trening umiejętności społecznych. To 

są zajęcia cykliczne, ale są również wydarzenia, czyli tak zwane akcje – 

„skrzykiwanie się” np. na powtórkę do matury. Dodała, że podchodzi się 

elastycznie do tematu, w zależności od potrzeb.  

Radny Pan Andrzej Kania zauważył, że Młode Miasto otwarte jest w godzinach od  

8:00 do 16:00.  

Pełnomocnik Prezydenta Miasta ds. Młodzieży Pani Dagna Rosner-Kornafel 

poinformowała, że od poniedziałku do środy od 8:00 do 16:00, w czwartki od 

8:00 do 18:00, natomiast w piątki od 8:00 do 14:00. 

Przewodnicząca Komisji Pani Stefania Rodak powiedziała, że „naszą” rolą jest 

również wspieranie inicjatyw w gminach i miastach, inicjatyw, które pomagają 

młodym ludziom spędzać czas wolny, realizować pasje, rozwijać kreatywność. 

Następnie życzyła powodzenia w rozwoju Młodego Miasta.  

Komisja zapoznała się z powyższą informacją. 

Ad. 4 

Kierownik Powiatowego Młodzieżowego Ośrodka Sportu Pan Mariusz Blazy 

przedstawił informację na temat funkcjonowania oraz planów Powiatowego 

Młodzieżowego Ośrodka Sportu przy Zespole Szkół Technicznych w Wodzisławiu 

Śląskim, która stanowi załącznik nr 3 do protokołu. Prezentacja multimedialna 

stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

Radny Pan Wojciech Koźlik powiedział, że dokładnie przeanalizował otrzymane 

materiały. Zauważył, że jest tam również mowa o ścieżkach rowerowych. 

Następnie zapytał, czy ścieżki rowerowe znajdują się w statucie Powiatowego 

Młodzieżowego Ośrodka Sportu.  

Wicestarosta Pani Barbara Chrobok odpowiedziała, że to jest w zakresie 

obowiązków Kierownika PMOS. Zauważyła, że basen obecnie jest wyłączony 

z użytku, pojawiły się dwa niezagospodarowane tematy związane z Powiatem, 

czyli ścieżki rowerowe oraz koordynacja sportu powiatowego. Wyjaśniła, że 

chodzi o koordynację sportu nie w Powiecie, tylko na terenie powiatu. Dodała, że 

temat jest bardzo skomplikowany, gdyż z jednej strony zadaniem powiatu nie 
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jest zajmowanie się sportem na poziomie szkół podstawowych. Szkoły 

podstawowe podlegają gminom i to gminy powinny odpowiadać za sport na tym 

poziomie. Z kolei jeśli chodzi o organizację sportu na poziomie wojewódzkim, 

organizacją powinno zająć się województwo. Stwierdziła, że w schemacie 

sportowym, patrząc na Szkolny Związek Sportowy, przeoczono że pomiędzy 

gminą, która nie jest na prawach powiatu, a województwem pojawiła się luka na 

poziomie powiatu. Zastanawiała się kto powinien zajmować się dziećmi szkół 

podstawowych na poziomie powiatu jeśli w obecnym schemacie poziom ten 

został pominięty. Efekt był taki, że nikt się tym nie zajmował. Rejonowy 

Organizator Szkolnego Związku Sportowego Pani Agata Kopta regularnie 

zgłaszała się do Powiatu o różnego rodzaju wsparcie, natomiast z uwagi na fakt, 

iż to nie było zadanie Powiatu, nie było możliwości finansowania. Biorąc pod 

uwagę, że sprawa dotyczy szkół gminnych i powiatowych znajdujących się na 

terenie powiatu, zdecydowano się wykorzystać siły Kierownika PMOS i zlecić mu 

koordynowanie dodatkowych obowiązków w ramach etatu. Zadania te zostały 

scedowane na Powiatowy Młodzieżowy Ośrodek Sportu przy Zespole Szkół 

Technicznych, z uwagi na fakt, iż 85% imprez i tak odbywa się na tym terenie, 

gdyż jest to główny ośrodek sportowy w centrum Powiatu.  

Radny Pan Wojciech Koźlik zauważył, że Wicestarosta Pani Barbara Chrobok 

powiedziała, że to jest dodatkowa część pracy Kierownika i zastanawiał się czy 

należy ona do Powiatowego Młodzieżowego Ośrodka Sportu przy Zespole Szkół 

Technicznych. 

Wicestarosta Pani Barbara Chrobok odpowiedziała, że już tak, właśnie przez ten 

zakres obowiązków.  

Radny Pan Wojciech Koźlik poruszył kwestię ścieżek rowerowych i zauważył, że 

Kierownik PMOS powiedział dzisiaj, że przygotowano wsad potrzebny do 

organizacji ścieżki rowerowej. Zapytał co to oznacza.  

Kierownik PMOS Pan Mariusz Blazy odpowiedział, że są już mapy z wytyczoną 

trasą.  

Radny Pan Wojciech Koźlik zapytał skąd będą na to pieniądze. 

Wicestarosta Pani Barbara Chrobok odpowiedziała, że w tej chwili Członek 

Zarządu poszukuje możliwości aplikowania o środki zewnętrzne na to 

oznakowanie. Dodała, że nie będzie to z budżetu szkoły.  

Radny Pan Wojciech Koźlik poruszył kwestię boiska piłkarskiego i przychodów 

z jego wynajmu za rok 2024 i 2025. Zauważył, że dane z 2025 roku są jeszcze 

niepełne (obejmują trzy miesiące), ale przychody w 2024 roku są średnio na 

poziomie około 5 000 zł – 7 000 zł. Zapytał, czy to w ogóle ma jakiś sens, gdyż 

Kierownik PMOS powiedział, że boisko jest odśnieżane, przygotowywane na 
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każdą imprezę. Następnie zapytał, czy Powiat nie ponosi większych kosztów 

w utrzymaniu i dostosowaniu boiska.  

Kierownik PMOS Pan Mariusz Blazy odpowiedział, że przychody w styczniu 2025 

roku wyniosły około 16 000 zł. 

Radny Pan Wojciech Koźlik powiedział, że bierze pod uwagę cały 2024 rok, a nie 

trzy miesiące 2025 roku.  

Kierownik PMOS Pan Mariusz Blazy odpowiedział, że w tym sezonie zimowym, 

patrząc na dane od stycznia do marca 2025 roku, przychód wynosi około 50 000 

zł. Dodał, że uważa, iż uda się uzyskać przychód w granicach około 100 000 zł 

w ciągu roku, natomiast trzeba pamiętać o tym, że jest to obiekt przede 

wszystkim szkolny, który udostępnia się również komercyjnie, aby pozyskiwać 

środki na bieżącą działalność i odśnieżanie. Nie robi się tego tylko dla klubów, ale 

również dla uczniów. Zauważył, że w ZST są klasy sportowe. 

Radny Pan Wojciech Koźlik zauważył, że Kierownik PMOS powiedział, że 

z informacji jakie uzyskał, remont boiska pochłonąłby około 5 milionów zł. Dodał, 

że remont basenu to kolejne 5 milionów zł. Zastanawiał się czy na korcie 

tenisowym się zarabia. Zapytał czy jest on przeznaczony dla mieszkańców. 

Kierownik PMOS Pan Mariusz Blazy powiedział, że kort tenisowy będzie 

uruchomiony w maju. Przygotowany jest wzór umowy uaktualniony o pewne 

zapisy, które planuje się wprowadzić. Poinformował, że kort w 90% funkcjonuje 

na umowy stałe, na karnety, które obecnie obowiązują od maja do września. 

Mniej więcej około 10% to są wejścia indywidualne. 

Radny Pan Wojciech Koźlik zapytał, czy kort tenisowy jest dobrze obłożony. 

Kierownik PMOS Pan Mariusz Blazy odpowiedział, że jest dobrze obłożony. 

Radny Pan Wojciech Koźlik powiedział, że wiadomo, iż w 2025 roku nie otrzyma 

się już dofinansowania na ten teren. Dodał, że basen wymaga remontu, boisko 

również. Zauważył, że Kierownik PMOS przedstawiając prezentację, przy każdej 

opisywanej jednostce mówi, iż: „Nie wymaga wielkich nakładów”. Radny zapytał, 

co to znaczy, że nie wymaga wielkich nakładów. Zauważył, że jednak jakichś 

nakładów wymaga. Następnie zapytał jak planuje się to zrobić, żeby ten ośrodek 

działał tak jak 17 lat temu i był w centrum zainteresowania mieszkańców 

Powiatu. Zauważył, że ośrodek wymaga sporych nakładów finansowych. 

Radna Pani Danuta Maćkowska zwróciła się do Wicestarosty Pani Barbary 

Chrobok i zapytała czy są zabezpieczone środki w Wieloletniej Prognozie 

Finansowej. Stwierdziła, że jeżeli nie, nic nie będzie można zrobić do następnego 

roku. Następnie powiedziała, że szkoda, że basen nie spełnia warunków 
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dotyczących długości i szerokości i nie otrzyma się dofinansowania, dopóki nie 

pojawi się konkretny projekt. Dodała, że pomimo tego, iż projekt jeszcze się nie 

pojawił, należałoby uwzględnić to zadanie w Wieloletniej Prognozie Finansowej, 

aby w momencie, gdy pojawi się odpowiedni projekt, była możliwość 

aplikowania. Stwierdziła, że nawet jeśli w pewnym momencie pojawi się jakiś 

projekt, nie ma zabezpieczonych środków. Następnie powiedziała, że cieszy ją 

fakt, iż został wyznaczony ogólny koordynator. Wspomniała, że Radny 

poprzedniej kadencji również o to apelował. Ponadto zapytała czy będą jakieś 

wkłady własne gmin do ścieżek rowerowych. Zauważyła, że można mieć dobry 

pomysł, ale później nie uzyskać dofinansowania z Euroregionu Silesia, ponieważ 

warunki mogą być różne.  

Wicestarosta Pani Barbara Chrobok odpowiedziała, że jeśli chodzi o ścieżki 

rowerowe, z informacji jakie posiada, gdyż tym zajmuje się Członek Zarządu Pan 

Arkadiusz Skowron, główny kierunek zainteresowania pozyskaniem środków 

finansowych to jest Euroregion Silesia wraz z partnerem z Czech. Jeśli to się uda, 

to jest to 100% dofinansowanie i wówczas wkład własny nie jest potrzebny. 

Dodała, że jeśli wkład własny będzie potrzebny przy innych projektach, wówczas 

będą prowadzone rozmowy z zainteresowanymi gminami. Powiedziała, że dzisiaj 

są wytyczone mapy, natomiast sam projekt nie jest napisany, gdyż nie ma 

wytycznych. Następnie odniosła się do tematu dotyczącego sportu 

międzyszkolnego i powiedziała, że pieniądze idą z województwa, bo są 

zabezpieczone na każdym poziomie. Tutaj brakowało przede wszystkim 

koordynacji i osoby, która mogłaby zająć się organizacją. Dodała, że to są takie 

rzeczy, które nie można powiedzieć, że są za darmo, gdyż jest pensja 

Kierownika, ale nie wymagające nakładów finansowych. Następnie odniosła się 

do pytania skąd pieniądze i powiedziała, że będzie się szukać środków. 

Zauważyła, że przy każdej szkole znajduje się jakiś ośrodek sportowy, który 

wymaga systematycznego doinwestowania. Stwierdziła, że Powiatowy 

Młodzieżowy Ośrodek Sportu dosyć dawno nie otrzymał porządnych środków i to 

się niestety mści. 

Radna Pani Danuta Maćkowska powiedziała, że pyta o zabezpieczenie środków 

w WPF z uwagi na projekty. Zauważyła, że w oświacie brakuje pieniędzy. 

Subwencja nigdy nie pokrywała kosztów utrzymania oświaty.  

Wicestarosta Pani Barbara Chrobok odpowiedziała, że jeśli chodzi o WPF, na 

pewno będą czynione starania, aby znaleźć środki i je zabezpieczyć. Natomiast 

żeby to zrobić, trzeba mieć chociażby ogólny kosztorys. Obecnie ten projekt 

dopiero powstaje. Trwają dyskusje z projektantem. Pomysłów na pozyskanie 

środków jest mnóstwo, ale czy to się uda, nie wiadomo. Dodała, że każdy projekt 

ma swoje wytyczne. Powiedziała, że jeśli chodzi o basen było kilka pomysłów. 

Najpierw powiększanie basenu do rozmiarów powyżej 16 m. W momencie kiedy 

się okazało, że nie da się tego zrobić, szukano innego pomysłu takiego jak 
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uzdatnianie wody. Następnie powiedziała, że najważniejsze dzisiaj jest 

pozyskanie środków finansowych na realizację tego zadania. 

Radny Pan Wojciech Koźlik zapytał czy jest brana pod uwagę rozbudowa budynku 

basenu. 

Wicestarosta Pani Barbara Chrobok odpowiedziała, że nie ma możliwości 

rozbudowy, natomiast była analizowana możliwość rozbudowy niecki basenowej. 

Radny Pan Andrzej Kania powiedział, że rozumie, iż Kierownik PMOS przygotował 

inwentaryzację stanu. Zauważył, że z jego obliczeń wynika, iż budynek i boisko 

funkcjonują od 18, a nie jak powiedział Kierownik od 17 lat. Dodał, że 

uczestniczył w odbiorze tego obiektu. Wspomniał, że w drugiej kadencji 

najbardziej kapitałochłonna była inwestycja związana z Zespołem Szkół 

Technicznych właśnie ze względu na basen. Podkreślił, że brakowało środków, 

dlatego konieczne było ich pozyskanie. Powiedział, że przez dwa lata 

przeprowadzano termomodernizację budynku, przy okazji pojawiła się kwestia 

basenu, którą zrealizowano w ramach tej dużej inwestycji. Ideą tego zadania 

było to, aby ośrodek służył uczniom wszystkich szkół Powiatu. Zauważył, że 

wybudowano to, jednak on tego nie wziął na siebie ponieważ w międzyczasie 

robił Ekonomik z Ogólniakiem. Zaznaczył, że inwestycje obejmowały kilka 

milionów, więc już wtedy operował milionami. Powiedział, że Kierownik wspomina 

o boisku i basenie. Jednak w międzyczasie nikt nie zaplanował żadnych prac, 

a może pomyślał tylko zawsze nie było pieniędzy. Zauważył, że obecnie od 

szukania pieniędzy jest Zarząd, zaś Kierownik powinien podsuwać Zarządowi 

jakieś propozycje. Następnie wspomniał, że ścieżki rowerowe są utrzymywane 

przez gminę, która już zainwestowała. Jednak Powiat, choć nie musi, chce 

koordynować działania, skoro zatrudnił osobę. Stwierdził, że być może widzi lukę 

pomiędzy jednym a drugim. Następnie odniósł się do Kierownika PMOS i zapytał, 

jak ocenia swoją sześciomiesięczną pracę, czy jest zadowolony, co udało się 

w tym czasie zrobić, a także jakie są plany na najbliższą przyszłość.  

Kierownik PMOS Pan Mariusz Blazy odpowiedział, że będzie zadowolony 

w momencie kiedy uda się znaleźć odpowiednie środki i źródła finansowania, 

a basen zostanie jak najszybciej udostępniony uczniom oraz mieszkańcom. 

Ponadto jeżeli uda się pozyskać środki i akceptację radnych, wówczas kolejną 

inwestycją byłaby przebudowa boiska. Następnie powiedział, że przez 17 lat na 

terenie obiektu nie robiło się zbyt wiele, dlatego cieszy się, iż dzisiaj może 

uczestniczyć w posiedzeniu Komisji Oświaty, Kultury i Sportu i rozmawiać na ten 

temat. Dodał, że te kilka miesięcy jego pracy to czas na zinwentaryzowanie tego 

co jest, a także szukanie sposobów i możliwości jak najlepszego wykorzystania 

infrastruktury. Powiedział, że jest to także stałe poznawanie tego obiektu. 

Wspomniał, że kort tenisowy jest dopiero udostępniany. Stwierdził, że nie ma 

doświadczenia z funkcjonowaniem kortu natomiast myśli, że za kilka miesięcy 
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będzie mógł, na podstawie tego, co dzisiaj przygotowano oraz wstępnego 

zainteresowania, gdyż w przyszłym tygodniu planowane jest spotkanie w celu 

podpisania umów, pokazać jak ten kort będzie funkcjonował. Zauważył, że sezon 

zimowy jest dobrym sezonem na terenie boiska i w zasadzie odkąd jest, czyli od 

listopada, cały czas na tym boisku coś się działo. Jednak coraz bardziej zmierza 

się w kierunku miesięcy letnich, czyli udostępniania boiska nie tylko uczniom, ale 

również nastawienie się na nowe wydarzenia, które już są planowane, a także 

zainteresowanie tym obiektem jak największej liczby osób, tak aby mógł on 

dobrze funkcjonować.  

Wiceprzewodnicząca Komisji Pani Jolanta Górecka podziękowała za 

przedstawienie inwentaryzacji. Powiedziała, że przykro patrzy się na stan tego 

obiektu. Zauważyła, że obiekt ten wymaga dużego wkładu finansowego, aby 

w jakiś sposób spełniał swoją rolę. Następnie powiedziała, że dwie kwestie są dla 

niej niezrozumiałe. Pierwsza kwestia dotyczy boiska do piłki plażowej. Dodała, że 

rozumie, iż inne, poważniejsze sprawy, takie jak basen czy płyta boiska 

wymagają fachowej wiedzy. Natomiast sprawy dotyczące boiska do piłki 

plażowej, z tego co mówił Kierownik PMOS, dotyczą głównie zanieczyszczenia 

piasku czy ścięcia drzew, które powodują zanieczyszczenie boiska. W jej ocenie 

są to takie prace, które można wykonać w ramach posiadanych zasobów. 

Powiedziała, że dla niej Zespół Szkół Technicznych to perełka Powiatu dlatego 

powinno zadbać się o każdy kącik i ofertę dla młodzieży, żeby przyciągnąć 

uczniów do tej szkoły. Zauważyła, że szkoła posiada prestiż i każdy obiekt, 

w tym boisko do piłki plażowej czy kort tenisowy, powinien zachęcać młodzież do 

kontynuowania nauki w tej szkole. Stwierdziła, że boisko do piłki plażowej 

powinno zostać doprowadzone do ładu. Zauważyła, że koszt tony piasku wynosi 

około 90 zł dlatego uważa, że można to zrobić w ramach własnych zasobów, 

jakoś przekopać pługiem, wyciągnąć piasek, wywieźć i nawieść nowego piasku, 

wyciąć sosny, żeby boisko było dostępne dla młodzieży. Kolejną kwestią jest kort 

tenisowy. Zapytała, dla kogo jest on przeznaczony. Zauważyła, że uruchamia się 

go w maju a uczniowie w czerwcu kończą szkołę i przychodzą dopiero we 

wrześniu, kiedy kort tenisowy będzie już zamknięty. W związku z tym rozumie, iż 

nie służy on uczniom szkoły np. w ramach wychowania fizycznego, tylko 

podmiotom zewnętrznym. 

Wicestarosta Pani Barbara Chrobok powiedziała, że wydaje jej się, że na korcie 

tenisowym bardzo trudno jest przeprowadzać lekcje wychowania fizycznego 

z uwagi na fakt, iż kort posiada tylko dwa stanowiska, a klasa jest bardziej 

liczna. Dodała, że podejrzewa, iż kort tenisowy został stworzony jako 

uzupełnienie oferty sportowej szkoły po to, żeby zachęcić mieszkańców, dlatego 

że Zespołowi Szkół Technicznych tak naprawdę potrzebne jest przede wszystkim 

boisko, a dla klas sportowych również basen. Reszta jest uzupełnieniem dla 

mieszkańców Powiatu. 
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Wiceprzewodnicząca Komisji Pani Jolanta Górecka zauważyła, że basenu obecnie 

nie ma, a boisko trzeba wyremontować i zmodernizować. W związku 

z powyższym uczniom szkoły pozostaje kort tenisowy. Stwierdziła, że przy 

dobrych chęciach udałoby się coś dla uczniów zorganizować, żeby było 

użytkowane właśnie przez nich. Dodała, że skoro „my inwestujemy” w ten obiekt, 

to przede wszystkim uczniowie powinni z niego korzystać, a nie podmioty 

zewnętrzne.  

Wicestarosta Pani Barbara Chrobok zauważyła, że trudno rozliczać Kierownika 

w momencie gdy funkcję tę pełni od listopada i był okres zimowy. 

Wiceprzewodnicząca Komisji Pani Jolanta Górecka powiedziała, że mówi 

o przyszłości i o tym, żeby wziąć to pod uwagę, iż kort tenisowy powinien być 

udostępniony wcześniej, z możliwością korzystania z niego przez uczniów. 

Kierownik PMOS Pan Mariusz Blazy poinformował, że kort tenisowy powstał kilka 

lat temu. Jest on wykorzystywany przez uczniów. Prowadzone są na nim zajęcia. 

Dodał, że jest to kort z mączki, który trzeba przygotować i o niego dbać, gdyż po 

każdej burzy, czy ulewie kort jest zniszczony i nie nadaje się do gry. Zauważył, 

że specyficzne warunki atmosferyczne, które panują zimą i wiosną 

uniemożliwiają korzystanie z kortu, dlatego osoby zajmujące się stricte tenisem 

ziemnym, trenują na zadaszonych kortach, gdyż nawet latem deszcz potrafi 

całkowicie zniszczyć ten kort. Następnie poruszył temat boiska do siatkówki 

i zauważył, że to nie jest kwestia 90 zł za tonę piasku. Powiedział, że analizował 

ten temat i to jest koszt kilkunastu tysięcy, a może nawet więcej. Dodał, że 

prace związane boiskiem do siatkówki polegałyby m.in. na zdjęciu całej 

nawierzchni i wymianie izolacji z geowłókniny. Następnie powiedział, że transport 

piasku jest droższy niż sam piasek. Ponadto należałoby wykonać prace 

brukarskie, gdyż obecnie znajdują się tam stare płytki oraz wycinkę drzew. 

Zauważył, że przestrzeń się zmienia, Rodzinny Park Rozrywki „Trzy Wzgórza” jest 

położony blisko PMOS i tam prawdopodobnie powstaną boiska do siatkówki 

plażowej, więc w tym momencie byłoby to dublowanie. Stwierdził, że PMOS nie 

będzie atrakcyjny względem „Trzech Wzgórz” w kwestii boiska do piłki siatkowej. 

Dodał, że nie ma tego zadania zaplanowanego w budżecie, dlatego wyraził się w 

ten sposób, że należałoby to przemyśleć i zaproponować coś innego w tym 

miejscu. Powtórzył, że przestrzeń się zmienia i być może w przyszłości uda się 

pozyskać jakieś środki i zaproponować w tym miejscu coś nowego.  

Naczelnik Wydziału Oświaty Pani Katarzyna Zöllner – Solowska powiedziała, że 

od lat pracuje w Wydziale Oświaty, natomiast Dyrektor Pan Czesław Pieczka 

zarządza Zespołem Szkół Technicznych i nie jest tak, że z ich strony w ostatnich 

ośmiu latach były jakieś zaniedbania dotyczące Powiatowego Młodzieżowego 

Ośrodka Sportu. Zauważyła, że jeśli w gospodarstwie domowym potrzebne są 

buty, to kupuje się buty, a nie nową sukienkę czy inny strój. Wyjaśniła, że jeśli 
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chodzi o budżet danej szkoły, do 20 września analizuje się najważniejsze 

potrzeby. Dodała, że jeśli potrzebne były pracownie komputerowe czy rozbudowa 

infrastruktury związanej z budownictwem, bo są to zawody przyszłości, to 

niestety na drugi plan zeszły niektóre zadania związane z Powiatowym 

Młodzieżowym Ośrodkiem Sportu. Wiadomo było również, że inwestycje w PMOS 

będą wymagały potężnych pieniędzy, w związku z tym były podjęte takie, a nie 

inne decyzje. Dodała, że stopniowo będą podejmowane próby naprawy 

poszczególnych elementów wchodzących w skład Powiatowego Młodzieżowego 

Ośrodka Sportu. Powtórzyła, że ze strony dyrekcji szkoły nie było zaniedbania 

tylko chodziło o konieczność podejmowania trudnych wyborów. Zaznaczyła, że 

zdaje sobie sprawę z tego, iż nie można dopuścić do zniszczenia ośrodka, gdyż 

w przyszłości koszty jego odtworzenia mogą być jeszcze wyższe. Następnie 

wyjaśniła, że Kierownik PMOS objął stanowisko na początku listopada, a budżet 

był planowany do 20 września. Nie brano wówczas pod uwagę rzeczy, które 

obecnie zostały zinwentaryzowane. Przekazała, że rozpoczęto pewne prace 

modernizacyjne przy wykorzystaniu dostępnych środków budżetowych, jak 

i własnych zasobów kadrowych. Dodała, że w przyszłości Kierownik PMOS będzie 

przedstawiał Dyrektorowi Szkoły plan modernizacji obiektu. Zostaną podjęte 

starania, aby w budżecie na przyszły rok zaplanować środki na modernizację 

i bieżące naprawy. Odniosła się również do kwestii Wieloletniej Prognozy 

Finansowej i podkreśliła, że jak wcześniej wspomniała Wicestarosta, trwają 

oczekiwania na projekt. W momencie kiedy będą znane koszty rzeczywiste 

związane z basenem, wówczas będzie się wnioskować do Zarządu, a następnie 

do Rady Powiatu o ewentualne częściowe zabezpieczenie środków w Wieloletniej 

Prognozie Finansowej, by mieć pewność, że w momencie pojawienia się 

możliwości aplikowania o dofinansowanie z różnych źródeł, nic nie będzie stało 

na przeszkodzie.  

Radna Pani Danuta Maćkowska zauważyła, że na każdy remont, nawet ten 

najmniejszy trzeba mieć zaplanowane środki w Wieloletniej Prognozie 

Finansowej. Nic się nie zrobi jeżeli środki nie będą zaplanowane.  

Naczelnik Wydziału Oświaty Pani Katarzyna Zöllner – Solowska zwróciła uwagę, 

że aby można było skutecznie planować i zabezpieczać środki, konieczne jest 

posiadanie projektów. Następnie poinformowała, że jeśli chodzi o obiekt 

sportowy, a konkretnie część boiska, podejmowane są działania związane ze 

znalezieniem firmy projektowej. Dodała, że bez projektu nie ma możliwości 

składania wniosku. Następnie powiedziała, że może pojawić się taka sytuacja, iż 

szybciej otrzyma się środki na boisko niż na basen, ale jeśli nie będzie projektu, 

niestety nie będzie można aplikować o te środki. W związku z tym podejmowane 

są działania, żeby jeszcze w tym roku mieć również projekt na boisko. Ponadto 

powiedziała, że podejmowane są starania, aby wszystkie szkoły, w tym także 

Zespół Szkół Technicznych i Powiatowy Młodzieżowy Ośrodek Sportu przy 

Zespole Szkół Technicznych utrzymywać na najwyższym poziomie. Dodała, że 
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niestety czasami pewne rzeczy trzeba stawiać wyżej niż inne. Powtórzyła, że 

w tej kwestii zaniedbań nie było. 

Radny Pan Andrzej Kania zwrócił uwagę na fakt, iż w innych szkołach w ogóle nie 

było boisk a obecnie powstało ich wiele. 

Wiceprzewodnicząca Komisji Pani Jolanta Górecka dodała, że może warto 

uważniej przyjrzeć się umowom zawieranym z podmiotami zewnętrznymi, które 

korzystają z obiektów należących do Powiatu. Zasugerowała, że może powinny 

one bardziej partycypować w kosztach utrzymania tego obiektu. Zauważyła, że 

koszty są dużo wyższe niż przychody uzyskiwane z tytułu wynajmu czy 

dzierżawy. 

Naczelnik Wydziału Oświaty Pani Katarzyna Zöllner – Solowska odpowiedziała, że 

cennik jest aktualizowany co roku. Musi on być w miarę konkurencyjny z cenami, 

które są na rynku. Dodała, że ceny są podobne do tych w innych komercyjnych 

ośrodkach tego typu, natomiast ilość i możliwości czasowe nie pozwalają na 

zarabianie. Powtórzyła, że co roku cennik jest aktualizowany przynajmniej 

o inflację.  Dodała, że jednak w większości z obiektu korzysta szkoła, a nie 

podmioty zewnętrzne, z uwagi na to, że realizowana jest podstawa programowa 

w postaci wychowania fizycznego.  

Przewodnicząca Komisji Pani Stefania Rodak powiedziała, że Powiatowy 

Młodzieżowy Ośrodek Sportu jest bardzo ważny i trzeba o nim rozmawiać. 

Dodała, że sport jest bardzo ważny dla młodzieży, w tym również uczniów 

Zespołu Szkół Technicznych, którzy żyją sportem i dla nich ten obiekt powinien 

być priorytetem, natomiast powinien być również wykorzystany przez innych, 

którzy chcą korzystać ze sprzętu sportowego. Następnie powiedziała, że 

chciałaby, aby Komisja Oświaty, Kultury i Sportu we współpracy z Wicestarostą, 

Panią Naczelnik oraz Panem Kierownikiem opracowała harmonogram i plan 

działań dotyczący doprowadzenia Powiatowego Młodzieżowego Ośrodka Sportu 

do stanu użyteczności oraz pozyskiwania środków zewnętrznych, aby ośrodek 

służył młodzieży oraz społeczności. Dodała, że jest to kolejny priorytet działania 

do końca kadencji. Zauważyła, że w tej chwili powstają branżowe centra 

umiejętności, powstaje nowa Poradnia Psychologiczno-Pedagogiczna. Stwierdziła, 

że nie można robić wszystkiego jednocześnie.  

Radna Pani Danuta Maćkowska zauważyła, że niczego nie da się zrobić, jeżeli nie 

będzie pieniędzy. Dodała, że przez wiele kadencji szkoły, które miały jakieś 

priorytety pisały, do Zarządu i to co było najważniejsze zawsze było 

remontowane. Tak jak wcześniej wspomniała Naczelnik Pani Katarzyna Zöllner – 

Solowska są priorytety. Następnie powiedziała, że na koniec kadencji zweryfikuje 

się na ile Zarząd wspomógł Kierownika PMOS lub Dyrektora w tych działaniach. 
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Przewodnicząca Komisji Pani Stefania Rodak poprosiła, aby nie traktować jej 

podsumowania jako zarzutu pod kątem Dyrektora Szkoły, Kierownika PMOS, 

Naczelnika Wydziału Oświaty, czy poprzednich Zarządów. Powiedziała, że 

chciałaby, aby do końca kadencji skupić się na tym temacie. Zauważyła, że jest 

to duża inwestycja i powinno się ją robić etapami lub przedyskutować w jaki 

sposób pozyskiwać środki. Powiedziała, że jest to duży i wspaniały obiekt, 

z którego powinna korzystać społeczność Powiatu. Stwierdziła, że nie ma 

drugiego takiego ośrodka w Powiecie. Następnie dodała, że jako radni powiatowi, 

mogą w jakiś sposób wpłynąć na Zarząd, w celu przeznaczenia większych 

środków na ten obiekt.  

Komisja zapoznała się z powyższą informacją. 

Ad. 5 

Przewodnicząca Komisji Pani Stefania Rodak wraz z Naczelnikiem Wydziału 

Oświaty Panią Katarzyną Zöllner – Solowską poinformowała o następujących 

wydarzeniach, które odbędą się w najbliższym czasie: 

− Targi Edukacyjne – 24 kwietnia 2025 roku od godziny 11:00 do 14:00 na 

boisku przy Zespole Szkół Technicznych w Wodzisławiu Śląskim (udział 

zapowiedziało ok. 1300 uczniów klas ósmych), 

− Festiwal Karaoke „ŚpiewaMY” – 29 kwietnia 2025 roku o godzinie 9:30 

w Wodzisławskim Centrum Kultury (organizator Zespół Placówek Szkolno-

Wychowawczo-Rewalidacyjnych w Wodzisławiu Śląskim), 

− rozstrzygnięcie konkursu „Kopalnia Talentów – 29 kwietnia 2025 roku 

o godzinie 9:00 w I Liceum Ogólnokształcącym w Wodzisławiu Śląskim, 

− msza oraz uroczyste ślubowanie kadetów z klasy mundurowej – 29 kwietnia 

2025 roku o godzinie 12:00 na rydułtowskim rynku. 

Ad. 6 

Naczelnik Wydziału Oświaty Pani Katarzyna Zöllner – Solowska poinformowała, 

że dzisiaj podpisano umowy z partnerem branżowym - Polską Izbą Motoryzacji. 

W związku z tym, w Pszowie powstanie trzecie na terenie powiatu 

wodzisławskiego Branżowe Centrum Umiejętności, z czego dwa należą do 

Powiatu, natomiast jedno jest prywatne, ale zaliczane do struktur Powiatu. 

Poinformował, że partnerem branżowym jest Polska Izba Motoryzacji czyli 

instytucja reprezentująca najwyższy poziom zarządzania i wiedzy z branży 

motoryzacyjnej. Obecnie trwa etap wyłonienia firmy, która będzie wykonywać 

część adaptacyjną. Natomiast Wydział Oświaty przygotowuje się do zakupu 

materiałów dydaktycznych. Poinformowała, że projekt opiewa na ponad 

8 milionów zł, z czego wkład własny stanowi 1 milion zł (wkład VAT, który jest 

niekwalifikowany). Oznacza to, że 90% wartości projektu jest finansowane ze 

źródeł zewnętrznych. Następnie poinformowała, że branżowe centra umiejętności 
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w przyszłości mają zostać komercyjnymi i być wcielone w struktury powiatu 

i oświaty, podobnie jak to miało miejsce w przypadku robotyki w PCKZiU. 

Zauważyła, że jest to bardzo dobra decyzja dla Powiatu Wodzisławskiego, gdyż 

branżą motoryzacyjną Powiat stoi. Obecnie 120 zakładów rzemieślniczych 

zrzeszonych jest w organizacjach zrzeszających pracodawców tej branży, co 

oznacza, że są potrzeby rynku i rozwoju w tym kierunku. Stwierdziła, że trzeba 

rozwijać kompetencje młodych ludzi, ale także pracowników oraz nauczycieli 

w tej gałęzi przemysłu, aby skutecznie podtrzymywać lokalny potencjał 

gospodarczy. Następnie poinformowała, że na jutrzejszej sesji Rady Powiatu 

będzie podejmowana uchwała dotycząca zabezpieczenia środków w Wieloletniej 

Prognozie Finansowej 

Ustalono termin kolejnego posiedzenia Komisji na 28 maja 2025 roku, na 

godzinę 15.30. 

Ad. 7 

Komisja w głosowaniu jednogłośnie przyjęła protokół z poprzedniego posiedzenia 

Komisji w dniu 26 marca 2025 roku, przy 6 głosach za, bez głosów 

wstrzymujących się, bez głosów przeciwnych. 

Ad. 8 

Przewodnicząca Komisji Pani Stefania Rodak zakończyła posiedzenie Komisji. 

Protokołowała: 

Dorota Haleš 

Przewodnicząca Komisji 

Oświaty, Kultury i Sportu 

Stefania Rodak 
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